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PROTOKÓŁ Nr XXV / 2013 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 30 stycznia 2013r. 

w sali Miejskiego Domu Kultury 

 

Obrady dziewiętnastej zwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Wiceprzewodniczący 

Rady  Miasta LESZEK OŚLIŹLOK o godzinie 13.00 

Poinformował, że dnia 23 stycznia br. zmarł Pan Edmund Grzebski, wybitny 

mławianin, Zasłużony dla Miasta Mława, Mławianin Roku 2004, radny i członek Zarządu 

Miasta pierwszej kadencji samorządu, jeden z założycieli Towarzystwa Miłośników Ziemi 

Mławskiej.  

Poprosił o uczczenie minuta ciszy pamięci zmarłego. 

Powitał serdecznie Pana Przewodniczącego Rady Miasta Krzysztofa Wasiłowskiego, 

który wyznaczył go do przewodniczenia dzisiejszym obradom, przybyłych na sesję Radnych, 

Burmistrza Miasta Mławy Sławomira Kowalewskiego, Zastępcę Burmistrza Janinę 

Budzichowską, Sekretarza Miasta Mariusz Szczechowicza, Skarbnika Miasta Henryka 

Antczaka, Przewodniczących Zarządów Osiedli, naczelników wydziałów, prezesów  

i dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, obsługę prawną, przedstawicieli mediów 

oraz mieszkaoców miasta. 

 

Ad pkt 2. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził na podstawie listy obecności, że na sali 

jest quorum ( 19 radnych ) władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

  

Ad pkt 3. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza 

Wojnarowskiego. 
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Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania  

(19 głosami za) Sekretarzem Obrad XXV sesji Rady Miasta został wybrany radny JANUSZ 

WOJNAROWSKI. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta zapytał, czy ktoś ma uwagi do porządku obrad? 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) przyjęła porządek 

obrad Rady Miasta w zaproponowanej wersji. 

 

Ad pkt 4. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował , że protokół  z XXIV sesji Rady 

Miasta odbytej w dniu 21 grudnia 2012r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu 

Miasta i każdy Radny mógł się zapoznad. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za – 19 głosów, jednogłośnie) przyjęła 

protokół z XXIV sesji Rady Miasta odbytej w dniu 21 grudnia 2012r. 

 

Ad pkt 5. 

 HENRYK ANTCZAK Skarbnik Miasta 

 Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2013r.  

 Poinformował, że zmiana dotyczy zwiększenia dochodów (+24.735,00 zł,-): 

 Dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+24.735,00 zł,-)  
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Rozdział 85395 – Pozostała działalnośd: zwiększenie dotacji celowej w kwocie 

(+24.735,00 zł,-) na realizację projektu pn.: „Św@t w zasięgu ręki” realizowanego  

w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka Działanie 8.3 – 

Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – elnclusion współfinansowanego ze 

środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

w tym środki z Unii Europejskiej (+21.024,75 zł,-) i środki z budżetu paostwa w kwocie 

(+3.710,25 zł,-)  

Również wydatki zostają zwiększone o kwotę (+24.735,00 zł,-) 

 Dz. 600 – Transport i łącznośd (0,00 zł,-) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne (0,00 zł,-): 

1. Zmniejszenie planu wydatków w kwocie (-14.000,00 zł,-) z tytułu usług 

pozostałych 

2. Zwiększenie planu wydatków w kwocie (+14.000,00 zł,-) z tytułu różnych opłat  

i składek (dot. składki z tytułu ubezpieczenia dróg gminnych) 

 Dz. 750 – Administracja publiczna (-4.365,00 zł,-) 

Rozdział 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) (-4.365,00 zł,-): 

1. Zmniejszenie planu wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych w kwocie  

(-83.669,00 zł,-) z przeznaczeniem na opłacenie ubezpieczenia w kwocie  

(-79.304,00 zł,-) oraz wniesienia wkładu własnego w kwocie (-4.365,00 zł,-) na 

realizację projektu „Św@t w zasięgu ręki” 

2. Zwiększenie planu wydatków z tytułu różnych opłat i składek w kwocie 

(+79.304,00 zł,-) (dot. opłacenia składki z tytułu ubezpieczenia majątku Miasta 

Mława) 

 Dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+29.100,00 zł,-) 

Rozdział 85395 – Pozostała działalnośd (+29.100,00 zł,-): zwiększenie planu wydatków 

w kwocie (+29.100,00 zł,-) na realizację projektu pn.: „Św@t w zasięgu ręki” 

realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka Działanie 

8.3 – Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – elnclusion współfinansowanego  

ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego, w tym środki z Unii Europejskiej (+21.024,75 zł,-) i środki z budżetu 

paostwa w kwocie (+3.710,25 zł,-); w ramach projektu zostaną zrealizowane wydatki 

majątkowe w kwocie (+15.100,00 zł,-), tj. wykonanie sieci komputerowej w dwóch 

ogólnodostępnych punktach dostępu do Internetu: na terenie Miejskiego Domu 
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Kultury w kwocie (+7.550,00 zł,-) oraz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Mławie w kwocie 7.550,00 zł,-)   

 Dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (0,00 zł,-) 

Rozdział 90002 – Gospodarka odpadami (0,00 zł,-): 

1. Zmniejszenie planu wydatków w kwocie (-60.000,00 zł,-) z tytułu usług 

pozostałych 

2. Zwiększenie planu wydatków w kwocie (+60.000,00 zł,-) na zakup zestawów 

komputerowych wraz z oprogramowaniem do obsługi gospodarki odpadami 

komunalnymi 

 Poinformował, że najistotniejsze zmiany są w załączniku Nr 3 – „Wydatki na zadania 

inwestycyjne na 2013r. nieobjęte Wieloletnią Prognozą Finansową” i polegają na: 

1. Wycofaniu z realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika przy ul. Brukowej po lewej 

stronie od Al. Piłsudskiego w Mławie” w kwocie (-60.000,00 zł,-) 

2. Wycofaniu z realizacji zadania pn.: „Budowa zatoki parkingowej przy Zespole 

Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie” w kwocie (-79.000,00 zł,-) 

3. Wprowadzeniu do budżetu nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa  

ul. Kopernika na odcinku od ul. Żwirki do ul. PCK w Mławie” w kwocie (+60.000,00 zł,) 

4. Wprowadzeniu do budżetu nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa miejsc 

postojowych przy ul. Przyrynek w Mławie” w kwocie (+59.000,00 zł,-) 

5. Wprowadzeniu do budżetu nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa miejsc 

postojowych przy ul. Granicznej w Mławie P.T.” w kwocie (+10.000,00 zł,-) 

6. Wprowadzenie do budżetu nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa 

chodników na skrzyżowaniu ul. Kościelnej i ul. Granicznej w Mławie P.T.” w kwocie 

(+10.000,00 zł,-) 

 Skarbnik w imieniu Burmistrza Miasta poprosił o podjęcie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 
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 Radny ARKADIUSZ DŁUBISZ 

 Zwrócił uwagę na wprowadzenie do budżetu nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

„Przebudowa ul. Kopernika na odcinku od ul. Żwirki do ul. PCK w Mławie”, a byd może uda 

się pociągnąd ten odcinek nieco dalej do nieruchomości MOSiR.  

 Poinformował, że po tragicznym wypadku na ul. Kopernika, jaki miał miejsce  pod 

koniec grudnia ubiegłego roku, mieszkaocy dopytywali, czy będzie coś robione w temacie 

poprawy bezpieczeostwa w tej ulicy. Wprowadzenie tego zadania do budżetu z pewnością 

ucieszy mieszkaoców tej ulicy.  

 Należy jednak pamiętad, że dopóki kierowcy, zwłaszcza młodzi nie zrozumieją do 

czego prowadzi nadmierna prędkośd na nic się zdadzą działania mające na celu poprawę 

bezpieczeostwa na naszych ulicach. 

   

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV/ 256 / 2013 
 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013r.  
 

Ad pkt 6. 

 HENRYK ANTCZAK Skarbnik Miasta 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława. Zmiany w uchwale budżetowej mają swoje konsekwencje również  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Mława. Zmiany polegają na tym, że dochody 

budżetu miasta na rok 2013 zwiększa się o kwotę (+24.735,00 zł,-) i po zmianach wynoszą 

79.557.949,00 zł,- , w tym:  

- dochody bieżące (+11.900,00 zł,-) wynoszą: 77.635.064,00 zł,-  

- dochody majątkowe (+12.835,00 zł,-) wynoszą: 1.922.855,00 zł,- 

 Zmiany w zakresie wydatków budżetu miasta na rok 2013 zwiększa się o kwotę 

(+24.753,00 zł,-) i po zmianach wynoszą 79.557.949,00 zł,- , w tym: 

- wydatki bieżące (-50.365,00 zł,-) wynoszą 68.939.806,81 zł,-  

- wydatki majątkowe (+75.100,00 zł,-) wynoszą 10.678.142,19 zł,- 
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W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 257 / 2013 
 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

 

Ad pkt 7. 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Przedstawiła projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Miasta Mława. Odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że w sprawie tej 

uchwały zasięgnięta była opinia Paostwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Mławie.  

 Przypomniała, że uchwała pod takim samym tytułem była podejmowała podczas 

poprzedniej sesji Rady Miasta. Niestety Nadzór Prawny Wojewody Mazowieckiego dopatrzył 

się niezgodności w uchwałach dotyczących regulaminów podejmowanych przez gminy 

naszego województwa i wystąpił o podjecie uchwały w zmienionej wersji. Można było to 

zrobid w dwojaki sposób: albo zmienid pierwotną uchwałę podjętą przez Radę Miasta w dniu 

21 grudnia 2012r. lub podjąd nową uchwałę w której znajdzie się zapis, że grudniowa 

uchwała traci moc. Wybraliśmy tę drugą opcję.  

 Wyjaśniła, że większośd zapisów Regulaminu podjętego Uchwałą Nr XXIV/ 251/ 2012 

Rady Miasta Mława z dnia 21 grudnia 2012r. została utrzymana, jednak został on 

zredukowany z 13 do 7,5 stron. Ponadto zgodnie z uwagami nadzoru prawnego niektóre 

zapisy zostały usunięte lub częściowo zmienione. Regulamin był omawiany na wszystkich 

komisja Rady Miasta, z tym, że opiniowały go 4 komisje, ale w nieco innej wersji niż ta, którą 

Paostwo otrzymali dziś przed sesją Rady Miasta. Wyjaśniła, że podczas omawiania 

Regulaminu na posiedzeniach komisji była uwaga, aby doprecyzowad w § 2 zapisy odnoszące 

się do segregacji odpadów. W związku z tym, dziś rozdana została poprawiona wersja.  
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach wszystkich komisji, z tym, że Komisja 

Oświaty, Kultury i Sportu tylko zapoznała się z propozycją nowego Regulaminu, a pozostałe: 

Komisja ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisja Bezpieczeostwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisja Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz   Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  zaopiniowały pozytywnie ten 

projekt uchwały. 

 

 Radny WOJCIECH KRAJEWSKI 

 Poprosił o podanie, jakie są różnice między projektem opiniowanym przez komisje,  

a tym, który otrzymaliśmy w dniu dzisiejszym? 

 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Poinformowała, że Regulamin i Uchwała Nr XXIV/247/2012 Rady Miasta Mława z dnia 

21 grudnia 2012r. w sprawie określenie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta 

Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi muszą byd spójne. Jako 

przykład podała, że zapisy, które są w § 2 ust. 1 pkt 1 - <segregacja odpadów prowadzona  

w Mieście Mława obejmuje w szczególności: papier, tworzywa sztuczne, szkło…> zostały 

zaczerpnięte z § 3 ust. 2 w/w Uchwały Nr XXIV/247/2012. Ponadto zapis w ust. 1 pkt 6 

<dopuszcza się przekazanie gromadzonych odpadów komunalnych…> jest zgodny z zapisem 

§ 4 ust. 3 w/w Uchwały. 

 Doprecyzowanie, które dotyczyło poprzednich dwóch punktów jest zawarte w tych 

dwóch punktach. Dodatkowo usunięte zostały zapisy dotyczące niektórych zapisów, które 

były powielone z ustaw, zgodnie z zaleceniami nadzoru prawnego Wojewody. Te wszystkie 

zmiany są w zasadzie poprawkami redakcyjnymi.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjecie uchwały. 

 

 Radny JERZY RAKOWSKI 

 Zgłosił wniosek formalny, aby dokonad zmiany w Rozdziale II § 2 ust. 1 polegającej na 

zmianie kolejnych numerów punktów 1,2,3 … na oznaczenie literowe punktów: a, b, c… Takie 

oznaczenie będzie bardziej zrozumiałe.  
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 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Oczywiście takiej zmiany można dokonad. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK  

 Poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za i 1 wstrzymującym się)  

p r z y j ę ł a  w n i o s e k 

 

o dokonanie zmiany w Rozdziale II § 2 ust. 1 polegającej na zmianie kolejnych numerów 

punktów 1,2,3 … na oznaczenie literowe punktów: a, b, c… 

 

 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Zapytał, czy będzie jakaś kampania informacyjna dla mieszkaoców i jeśli tak, to w jaki 

sposób będzie prowadzona? 

 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Poinformowała, że gmina jest zobowiązania do prowadzenia kampanii informacyjno-

edukacyjnej. Aktualnie przygotowujemy się do przeprowadzenia takich informacji. Będą one 

zamieszone na stronie internetowej Urzędu Miasta oraz w prasie.  

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie)  wraz z przyjętym 

wnioskiem podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 258 / 2013 
 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Mława 
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Ad pkt 8. 

 Sekretarz Miasta MARIUSZ SZCZECHOWICZ 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia Roku 2013 ROKIEM HANNY 

RUDZKIEJ-CYBISOWEJ. Poinformował, że dnia 6 grudnia 2012r. do Burmistrza Miasta Mława 

oraz Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęły pisma od Towarzystwa Miłośników Twórczości 

Tekli Bądarzewskiej w sprawie podjęcia uchwały aby rok 2013 został nazwany Rokiem Hanny 

Rudzkiej-Cybisowej. Odczytał fragment uzasadnienia tego wniosku dotyczący głównych 

założeo statutowych Towarzystwa, które zakładają m.in. promowanie i przywracanie pamięci 

sławnym osobistościom związanych z Mławą i regionem.  

 Dnia 3 lutego 2013r. mija 25 lat od śmierci Hanny Rudzkiej-Cybisowej, urodzonej  

w Mławie. W 1924r. artystka wyjechała do Paryża wraz grupą kolegów, tworząc tzw. Komitet 

Paryski (kapistów), a w 1931r. wróciła do kraju wraz z mężem Janem Cybisem zamieszkała  

w Krakowie.  W tym samym roku brała udział w pierwszej wystawie grupy kapistów  

w Warszawie.  

 Po zakooczeniu II wojny światowej, jako pierwsza kobieta została profesorem 

Akademii Sztuk Pięknych w Krakowie i od 1960r. została dziekanem Wydziału Malarstwa 

Akademii.  

 Tematykę twórczości Hanny Rudzkiej-Cybisowej stanowiły pejzaże i martwe natury  

z kwiatami i owocami, niekiedy portrety. W zakresie stosowanych środków była mniej 

rygorystyczna aniżeli pozostali kapiści. Jej twórczośd cechowała dojrzała łagodnośd,  

a zarazem bogactwo zestawieo kolorystycznych. 

 Artystka otrzymała wiele nagród i wyróżnieo, m.in. Krzyż Komandorski Orderu 

Odrodzenia Polski w 1964r., nagrodę I stopnia Ministra Kultury i Sztuki za całokształt 

twórczości w 1965r. oraz II miejsce w międzynarodowej wystawie w Monte Carlo w 1966r.  

 Ogłoszenie roku 2013r. Rokiem Hanny Rudzkiej – Cybisowej w Mławie i Powiecie 

Mławskim będzie wyjątkowym oraz szczególnym sposobem uhonorowania artystki XX wieku 

pochodzącej z Mławy.  

 Poprosił o naniesienie poprawki w projekcie uchwały w § 1 – zamiast Rada Miejska 

Mława, powinno byd: Rada Miasta Mława. Odczytał projekt uchwały. 

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

i uzyskał pozytywną opinię. 
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 Radny JERZY RAKOWSKI 

 Odniósł się do uzasadnienia tej uchwały w zakresie uhonorowania artystki na terenie 

miasta i powiatu. Ta uchwała będzie pewnie dotyczyła Miasta Mława. Czy z takim wnioskiem 

Towarzystwo wystąpiło również do Powiatu Mławskiego? 

 

 Sekretarz Miasta MARIUSZ SZCZECHOWICZ 

 Poinformował, że takiej wiedzy nie posiada, ale na Sali jest Prezes Towarzystwa i jeśli 

Pan Przewodniczący pozwoli to udzieli odpowiedzi.  

 

 Prezes Towarzystwa Twórczości Tekli Bądarzewskiej BARBARA ZABOROWSKA 

 Poinformowała, że Towarzystwo wystąpiło z wnioskiem o uznanie roku 2013r. 

Rokiem HANNY RUDZKIEJ-CYBISOWEJ do Przewodniczącego Rady Powiatu Mławskiego oraz 

Starosty Powiatu Mławskiego. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie)  podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 259 / 2013 
 

w sprawie ustanowienia roku 2013 ROKIEM HANNY RUDZKIEJ-CYBISOWEJ 

 

 Prezes Towarzystwa Twórczości Tekli Bądarzewskiej BARBARA ZABOROWSKA 

 Podziękowała Radzie Miasta Mława za podjęcie tej uchwały oraz Panu Burmistrzowi 

Miasta za pozytywne rozpatrzenie wniosku Towarzystwa. Zadeklarowała, że dołoży wszelkich 

starao, aby najbliższe miesiące byłe bogate w różnego rodzaju imprezy promujące twórczośd 

Hanny Rudzkiej – Cybisowej. Jedną z atrakcji będzie przygotowanie wystawy twórczości 

artystki. Planowane jest też zorganizowanie konkursu plastycznego dla dzieci i młodzieży. 

  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 
 Ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
 
 Obrady zostały wznowione o godzinie 14.25 
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Ad pkt 9. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego  

 Przedstawił trzy projekty uchwał w sprawie nabycia nieruchomości. Pierwszy projekt 

dotyczył nabycia do zasobu nieruchomości Miasta Mława niezabudowanej nieruchomości 

oznaczonej jako działka nr 1320/3 o powierzchni 5 m2 i jest położona w Mławie przy  

ul. Moniuszki. Celem nabycia tej nieruchomości jest jej wykorzystanie na urządzenie gminnej 

drogi – ul. Moniuszki w związku z budowaniem traktów dla pieszych. Zostały 

przeprowadzone negocjacje z jej właścicielami podczas których uzgodnione zostały warunki 

nabycia.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV/ 260 / 2013 
 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego  

 Przedstawił drugi projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu nieruchomości 

Miasta Mława niezabudowanej nieruchomości składającej się z działek nr 959/7 i nr 959/8  

o łącznej powierzchni 459 m2 i są położone przy ul. Piaskowej. Nabycie ich jest również 

związane z urządzeniem gminnych dróg publicznych – ul. Piaskowej i drogi łączącej  

ul. Piaskową z ul. Żabieniec. Zostały przeprowadzone negocjacje z jej właścicielami podczas 

których uzgodnione zostały warunki nabycia.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  i uzyskał pozytywną opinię.  

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 261 / 2013 
 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego  

 Omówił ostatni projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu nieruchomości Miasta 

Mława niezabudowanej nieruchomości nr 538/2 o powierzchni 2886 m2 i jest położona  

w rejonie ul. Podbornej i Al. Marszałkowskiej. Nabycie jej nastąpi z przeznaczeniem na 

urządzenie gminnej drogi publicznej – ul. Podbornej. Wnioskodawcą w tej sprawie była 

grupa radnych. Wniosek dotyczył nabycia gruntów w celu włączenia ul. Podbornej do  

Al. Marszałkowskiej. Poinformował, że odbyły się negocjacje z właścicielami nieruchomości, 

które na ten cel należy wykupid i na dzieo dzisiejszy udało się osiągnąd porozumienie  

z właścicielem jednej nieruchomości. Został już dokonany podział geodezyjny. Częśd tej 

działki będzie wykorzystane na urządzenie ulicy, natomiast częśd znajdująca się poza 

przyszłym pasem drogowym była warunkiem sprzedającego.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  i uzyskał pozytywną opinię.  

 

 Radny RYSZARD PRUSINOWSKI 

 Poinformował, że był jednym z wnioskodawców o wykup tych działek. Zapytał, czy 

dalej prowadzone są rozmowy z właścicielami sąsiednich nieruchomości. Jest to celowe 

działanie udrożnienia tej ulicy, przy jednoczesny zmniejszeniu wypadkowości na 

skrzyżowaniu Al. Marszałkowskiej z ul. Studzieniec a także większego wykorzystania drogi 

pod lasem.  
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 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego  

 Poinformował, że w tej chwili negocjacje nie są prowadzone. Zostały doprowadzone 

do takiego etapu, że odbyły się bezpośrednie negocjacje w Urzędzie Miasta z właścicielami 

tych wszystkich nieruchomości, podczas których zaoferowano im cenę sprzedaży, która  

z punktu widzenia Miasta Mława była ceną odpowiednią do wartości tych nieruchomości. 

Następnie wymieniono korespondencję, ale właściciele dwóch pozostałych nieruchomości 

nie przyjęli naszej propozycji i zaoferowali własną. Nabycie jest możliwe w sytuacji, gdyby 

właściciele tych gruntów przyjęli naszą propozycję.   

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 262 / 2013 
 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

Ad pkt 10. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego  

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości oraz zmiany uchwały. 

Poinformował, że projekt uchwały przewiduje wyrażenie przez Radę Miasta zgody na 

zamianę niezabudowanej nieruchomości, składającej się z działek nr 377/13 i nr 348/1  

o łącznej powierzchni 1531 m2 , położonej w rejonie ul. Studzieniec, stanowiącej własnośd 

Miasta Mława na niezabudowaną nieruchomośd składającą się z działek nr 379/4, nr 379/6, 

nr 379/8, nr 379/10, 379/12, 379/14, 379/16, 379/18 o łącznej powierzchni 1584 m2 również 

położonej w Mławie w rejonie ul. Studzieniec. Wnioskodawcą w tej sprawie był właściciel 

nieruchomości będących przedmiotem zamiany. Celem tego wniosku było doprowadzenie 

do takiej sytuacji, aby działki, które znajdują się w sąsiedztwie połączyd w działki, które będą 

samodzielnymi działkami budowlanymi, na których będzie możliwa samodzielna zabudowa. 

Poinformował, że podstawą do rozliczenia będzie wycena dokonana przez rzeczoznawcę 

majątkowego. W przypadku, kiedy wartości zamienianych nieruchomości będą różne, na 

podstawie tej wyceny zostanie ustanowiona dopłata.    

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjecie uchwały. 
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  i uzyskał pozytywną opinię.  

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 263/ 2013  
 

w sprawie zamiany nieruchomości oraz zmiany uchwały 
 

Ad pkt 11. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

MAREK POLAK 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego niezabudowanych nieruchomości komunalnych składających się z działek 

nr 1297/8 o powierzchni 677 m2 oraz nr 1297/9 o powierzchni 786 m2 , położonych  

w Mławie przy ul. Batorego. Dla nieruchomości została wydana decyzja o warunkach 

zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie dwóch jednorodzinnych budynków 

mieszkalnych z garażami.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 264 / 2013 
 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnych 
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Ad pkt 12. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

MAREK POLAK 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ograniczonego 

niezabudowanej nieruchomości komunalnej nr 60/2 o powierzchni 301 m2, położonej  

w Mławie przy ul. Gdyoskiej. W/w nieruchomośd nie nadaje się do samodzielnej zabudowy. 

Wniosek o sprzedaż złożył właściciel jednej z sąsiednich nieruchomości nr 61/3. W związku  

z tym wnioskiem został dokonany podział geodezyjny, na skutek którego została wydzielona 

działka nr 60/2. Wyjaśnił, że nieruchomośd będąca przedmiotem nieruchomości może byd 

sprzedana na poprawienie warunków zagospodarowania zarówno nieruchomości nr 61/3, 

jak i innych przyległych. Dlatego też nieruchomośd zostanie sprzedana w drodze przetargu 

ograniczonego na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych.  

 W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za 19 głosów, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr XXV / 265 / 2013 
 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej 

 

Ad pkt 13. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 

 Poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Miasta o oczytanie sprawozdao  

z prac za 2012r. w następującej kolejności: Komisja ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisja 

Oświaty, Kultury i Sportu, Komisja Bezpieczeostwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, 

Komisja Budownictwa, Gospodarki Komunalnej. Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisja 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisja Rewizyjna. 

 Sprawozdania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad pkt 14. 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwały Rady Miasta podjętych podczas  

XXIV sesji Rady Miasta w dniu 21 grudnia 2012r.  

 

Ad pkt 15. 

Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

Przedstawił informację za okres między sesjami. Poinformował, że w tym czasie m.in. 

podpisał 10 zarządzeo. 

Przekazał informację o pracy poszczególnych wydziałów: 

 Wydział Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska: 

- wydano decyzje na zajęcie pasa drogowego – 8 szt. 

- wydano decyzje na lokalizację urządzeo infrastruktury technicznej w pasie drogowym – 3 szt. 

- wydano opinie do decyzji o warunkach zabudowy i decyzji o lokalizacji celu publicznego – 7 szt. 

- wydano decyzje na wycinkę drzew i krzewów – 12 szt. 

Ponadto wykonane zostały roboty drogowe w związku z uszkodzeniem znaków drogowych przez 

nieznanych sprawców: 

- ul. Bagno – 1 znak (koszt ok. 300,00 zł,-) 

- ul. Podmiejska – lustro (koszt ok. 1.000,00 zł,-) 

- prostowanie znaków – ok. 10 sztuk (koszt ok. 300,00 zł,-) 

oraz dokonano naprawy koszy i ławek: 

- zniszczone kosze uliczne od 1.0.2012r. – 22 szt. oraz 4 szt. do naprawy; łącznie mamy 274 szt. rozstawionych 

koszy na terenie Miasta Mława; koszt zakupu nowych koszy wraz z naprawą to ok. 4.300,00 zł,- 

- zniszczone zostały 2 szt. ławek przy ul. Kopernika (szczebliny 13 szt.) – koszt naprawy ok. 624,00 zł,- 

Łączny koszt zniszczonego mienia to 6.524,00 zł,-   

 Wydział Inwestycji i Rozwoju: 

1/ Realizuje projekt: „Świat w zasięgu ręki” dofinansowany z Programu Operacyjnego Innowacyjna 

Gospodarka 

2/ Realizuje projekt „Internet=świat bez barier” dofinansowany z Programu Operacyjnego 

Innowacyjna Gospodarka 
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3/ Realizuje projekt: „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III mławskich 

szkół”; w szkołach trwają zajęcia z dziedmi; rozliczono wydatki na zakupione w ubiegłym roku pomoce 

dydaktyczne 

4/ Realizuje projekt „Cyfrowa szkoła” – dostarczono pomoce dydaktyczne, głównie sprzęt 

komputerowy dla Szkoły Podstawowej Nr 7 w Mławie 

5/ Realizuje cztery projekty polegające na dodatkowych zajęciach pozalekcyjnych dla dzieci z trzech 

mławskich szkół podstawowych (SP Nr 6, SP Nr 7) w ramach projektu „Dziecięca akademia 

Przyszłości”; obecnie trwają zajęcia z dziedmi i dokonywane są zakupy pomocy dydaktycznych dla  

szkół; rozliczono pierwszą transzę dofinansowania 

6/ Przygotowano i złożono 2 wnioski o dofinansowanie kosztów osobowych animatorów sportu  

w związku z konkursem „Animator Moje Boisko – Orlik 2012” 

7/ Przygotowano i złożono sprawozdania z realizacji zadao dofinansowywanych ze środków 

zewnętrznych, np. sprawozdania z trwałości projektów zrealizowanych w ramach Regionalnego 

Programu operacyjnego Województwa Mazowieckiego, sprawozdanie z funkcjonowania Żłobka 

utworzonego przy wsparciu środków z Programu „Maluch” czy też z wykonania placu zabaw w ramach 

Programu „Radosna Szkoła” 

 Informacja o przeprowadzonych postępowaniach w okresie od początku roku do 30 stycznia 2013r.: 

- przebudowa odcinka ul. Targowej w Mławie (od ul. Narutowicza wzdłuż ogrodzenia LOK) – 

postępowanie zostało ogłoszone przez Wydział; wybrany Wykonawca uchylił się od podpisania 

umowy; umowa zostanie podpisana z kolejnym Wykonawcą z listy 

- opracowanie dokumentacji technicznej budowy zatoki parkingowej przy Zespole placówek 

Oświatowych Nr 2 w Mławie; postępowanie zostało ogłoszone przez Wydział i unieważnione; zostanie 

podzielone na trzy oddzielne postępowania 

- budowa kanalizacji deszczowej na odcinku ul. Dudzioskiego w Mławie; postępowanie zostało 

ogłoszone przez Wydział; Wykonawca: MARBUD Marek Jaworki, ul. Warszawska 46/2, Mława; cena: 

146.000,00 zł,- brutto 

- wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę ul. Staszica w Mławie; postępowanie 

zostało ogłoszone przez Wydział; Wykonawca: AS-PROJEKT Adam Stypik, ul. Kołobrzeska 50G/15, 

Gdaosk; cena: 9.963,00 zł,- 

- budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie – etap I; 

postępowanie zostało ogłoszone przez Wydział; termin składania ofert: 14.02.2013r. 

- przeprowadzono 19 postępowao w formie konkursów ofert w ramach realizowanych 4 projektów 

Dziecięcej Akademii Przyszłości; konkursy dotyczyły dostawy pomocy dydaktycznych, sprzętu 

sportowego, programów multimedialnych oraz materiałów papierniczych dla szkół podstawowych; 

wyniki przeprowadzonych konkursów ofert: 

 1 postępowanie unieważniono, postępowanie zostanie powtórzone 

 na 3 postępowania nie złożono żadnej oferty, postępowania zostaną powtórzone 

 1 wykonawca odmówił realizacji zamówienia, postępowanie zostanie powtórzone 
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 - w sumie realizowanych jest 15 zamówieo: 

 4 zamówienia realizuje „MiM” Jan Michalski i Telesfor Michalski Sp. Jawna, ul. 18. Stycznia 8, 

Mława; łączna wartośd: 1.083,87 zł,- brutto 

 2 zamówienia realizuje PHPU LEBA-SPORT Lech Kupran, ul. Dworcowa 62/115, Olsztyn; łączna 

wartośd: 1.304,80 zł,- brutto 

 2 zamówienia realizuje Jansed Kurpaska Janusz, Psieka Otfinowaska 144, Wietrzychowic, 

łączna wartośd: 505,53 zł,- brutto 

 2 zamówienia realizuje 3KROPKI.PL Sp. z o.o. ul. Komorowicka39/41, Bielsko-Biała; łączna 

kwota: 392,00 zł,- brutto 

 1 zamówienie realizuje Sklep Sportowo-Turystyczny PRESTO, ORTENS Sp. z o.o., ul. Nowa 2, 

Proszowice; łączna wartośd: 613,36 zł,- brutto 

 1 zamówienie realizuje Firma Handlowo-Księgarska STAOCZYK, ul. Ks. Ścieginnego 32, Stalowa 

Wola; wartośd: 1.100,00 zł,- brutto 

 1 zamówienie realizuje Cezas-Glob Sp. z o.o., ul. Żelazna 2, Olsztyn; wartośd: 661,44 zł,- brutto 

 1 zamówienie realizuje Kserfax biuro-Serwis Grzegorz Żmuda, ul. Sienkiewicza 62, paw.3, 

Mława; wartośd: 268,00 zł,- brutto 

 Straż Miejska: 

1/ przyjęto 129 zgłoszeo od mieszkaoców miasta w sprawach noszących znamiona popełniania 

wykroczenia 

2/ ujawniono 9 awarii dotyczących uszkodzenia mienia – informację przekazano właściwym służbom  

3/ ujawnione 15 zdarzeo za pomocą monitoringu miejskiego  

4/ w ramach współpracy z Policją przeprowadzono 9 wspólnych służb 

5/ 1 raz interweniowano w stosunku do osoby nietrzeźwej przebywającej w miejscu publicznym, do 

której wezwano karetkę pogotowia ratunkowego 

6/ 31 razy konwojowano wartości pieniężne lub  dokumenty dla potrzeb Urzędu Miasta i jednostek 

organizacyjnych Miasta 

7/ 5 raty asystowano podczas prowadzenia czynności służbowych przez pracowników z innych 

wydziałów  Urzędu Miasta  

8/ 3 razy zabezpieczano przebieg imprez i uroczystości publicznych  

9/ wyłapano 13 bezpaoskich psów, z czego 10 przewieziono do schroniska dla zwierząt w Pawłowie 

10/ 60 razy nadzorowano osoby skierowane do wykonywania czynności porządkowych przez Sąd  

11/ 9 razy podejmowano interwencje co do osób bezdomnych, z czego 8 osób przewieziono do 

Ośrodka dla Osób Bezdomnych w Miączynie Dużym 
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12/ ogółem ujawniono i rozliczono 136 wykroczeo 

 Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego: 

- wydano decyzje o warunkach zabudowy – 11 decyzji 

- wydano decyzje celu publicznego – 1 decyzja 

- nadano numery porządkowe nieruchomości – 1 zaświadczenie 

- podpisano umowy dzierżawy nieruchomości – 47umów 

- sprzedaż nieruchomości – podpisano 1 akt notarialny 

- nabycie nieruchomości – podpisano 1 akt notarialny 

- sprzedaż lokali mieszkalnych – podpisano 7 aktów notarialnych 

- wydano decyzje przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności – 2 decyzje 

 Urząd Stanu Cywilnego: 

- sporządzono akty małżeostwa – 7 sztuk, w tym ślub cywilny: 6 i ślub konkordatowy: 0 sztuk, 

umiejscowione – 1  

- sporządzono akty urodzenia – 61 sztuki 

- sporządzono akty zgonu – 84 sztuk 

- sporządzono oświadczenia o uznaniu ojcostwa – 10 sztuki 

- przyjęto zapewnienia do ślubu cywilnego – 9 sztuk 

- przyjęto oświadczenie o powrocie do nazwiska małżonka rozwiedzionego – 5 sztuk 

- wydano zaświadczenia do ślubu konkordatowego – 4 sztuki 

- wydano decyzje w sprawach dotyczących umiejscowienia, uzupełnienia lub sprostowania danych  

w aktach stanu cywilnego – 8 sztuk 

- wydano odpisy aktów stanu cywilnego – 396 sztuk 

 Wydział Spraw Obywatelskich: 

- przyjęto wnioski o wydanie dowodu osobistego – 310 sztuk 

- przyjęto zgłoszenia o utracie dowodu osobistego – 21 sztuk 

- wydano dowody osobiste – 317 sztuk 

- wydano decyzje z sprawach o wymeldowanie – 5 sztuk 

- wydano decyzje w sprawie zbiórki publicznej – 2 sztuki 

- unieważnienie dowodu osobistego – 293 sztuki 
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- wymeldowało się z miasta – 42 mieszkaoców 

- zameldowało się w mieście – 37 mieszkaoców 

- przemeldowania w obrębie miasta – 66 mieszkaoców 

- zameldowało się na pobyt czasowy w mieście – 99 mieszkaoców innych miejscowości 

- zameldowało się na pobyt czasowy poza miastem – 39 mieszkaoców Mławy 

- urodziło się – 30 dzieci 

- zgony – 41 osób 

- zawarcie związku małżeoskiego zmiany w aktach małżeostwa – 7 aktualizacji 

- wszczęto postępowanie z miejsca pobytu stałego – 13 postępowao 

- udostępnione informacje adresowo-osobowe – 71 sztuk 

Burmistrz poinformował o ważnych wydarzeniach w minionym okresie: 

 dnia 9 stycznia br. Mławę odwiedził Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Pan Adam Struzik 

 dnia 14 stycznia 2013r. Pani Wanda Emilia Trzebuchowska obchodziła 105 

urodziny 

 dnia 18 stycznia br. wspólnie z Przewodniczącym Rady Miasta Krzysztofem 

Wasiłowskim oraz prof. Ryszardem Juszkiewiczem wzięli udział  

w uroczystościach 100-nych urodzin jedynego żyjącego obroocy Mławy Pana 

Stanisława Ślesickiego 

 Delegatura Kuratorium Oświaty w Ciechanowie poinformowała nas, że Szkoła 

Podstawowa Nr 7 znalazła się wśród liderów województwa mazowieckiego 

dot. liczby dzieci 6-letnich, które w roku szkolnym 2012/2013 rozpoczęły 

naukę w klasie pierwszej; do klasy pierwszej w Szkole Podstawowej Nr 7 

poszło 37 sześciolatków, co stanowi 29% wszystkich dzieci, które rozpoczęły 

naukę w klasie pierwszej 

  poinformował, że w grudniu 2012r. wystosował pismo do Pana Remigiusza 

Paszkiewicza – Prezesa Zarządu PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w Warszawie  

o podjęcie pilnych działao zmierzających do urządzenia bezpiecznego przejścia 

z którego mogliby korzystad podróżni wysiadający z pociągów na przystanku 

Mława Miasto; odczytał odpowiedź z dnia 8 stycznia br., jaką otrzymaliśmy  

z Centrum Realizacji Inwestycji – Zespół Projektu Unijnego PKP PLK S.A.  

w Warszawie, z której wynika, że przedmiotowy teren jest obecnie placem 

budowy liniowej i poruszanie się po nim jest zabronione; istnieje wygrodzone 
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przejście, które jest dojściem do ul. Szreoskiej (kopia pism jest załącznikiem do 

niniejszego protokołu) 

 poinformował o likwidacji Biura Obsługi Klienta Zakładu Energa, który mieścił 

się w Mławie przy ul. Warszawskiej; pomimo interwencji nie udało się 

utrzymad w Mławie tego Biura – odczytał pismo, którego kopia stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu 

Ad pkt 16. 

 Interpelacje, wolne wnioski i zapytania: 

  Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 

 Poinformował, że w korespondencji, jaka wpłynęła do Rady i Przewodniczącego  

w okresie między sesjami. Dnia 7 stycznia br. wpłynęło pismo od Komendanta Powiatowego 

Policji w Mławie w sprawie rozpatrzenia możliwości dodatkowego punktowego doświetlenia 

wymienionych przejśd dla pieszych na terenie Miasta Mława. Następnie odczytał pismo, jakie 

Przewodniczący Rady Miasta wystosował do Pana Burmistrza w dniu 24 stycznia 2013r.  

o przygotowanie wspólnej odpowiedzi Komendantowi Powiatowemu Policji w Mławie oraz 

Panu Markowi Krystkiewiczowi w imieniu Komisji Bezpieczeostwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, która podczas posiedzenia zajmowała się tym tematem.  

 Odczytał pismo Komendanta Powiatowego Policji w Mławie, które wpłynęło do 

Przewodniczącego Rady w dniu 23 stycznia br. w sprawie rozważenia możliwości rozbudowy 

sieci monitoringu miejskiego oraz pismo Przewodniczącego Rady Miasta adresowane do 

Pana Burmistrza Miasta o przeanalizowanie zasadności poruszonych przez Komendanta 

kwestii i zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

 Poinformował, że do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęło pismo od Pana 

Burmistrza dotyczące Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeo nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasta 

Mława w 2012r., które Paostwo Radni otrzymali w materiałach na dzisiejszą sesję (pismo 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 Odczytał pismo, które wpłynęło do Przewodniczącego Rady Miasta w dniu 29 stycznia 

br., Towarzystwa Miłośników Twórczości Tekli Bądarzewskiej o nadanie muszki koncertowej, 

znajdującej się w Parku Miejskim imienia Tekli Bądarzewskiej. 

 Na zakooczenie poinformował, że wszystkie te pisma są do wglądu i osoby 

zainteresowane mogą zapoznad się z korespondencją w biurze Rady Miasta. 
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 Radny ARTUR DĘBSKI 

 W nawiązaniu do pism Komendanta Powiatowego Policji w Mławie dotyczących 

przyczynienia się do zwiększenia bezpieczeostwa w mieście wnioskował o zwiększenie patroli 

policji w godzinach późno wieczornych i nocnych na terenie miasta.  

 Zapytał o Regulamin utrzymania porządku i czystości w mieście w Rozdziale VI § 11 

pkt 2 jest zapis dotyczący głównie psów: „zwolnienie zwierząt domowych z uwięzi 

dopuszczone jest wyłącznie na terenach zielonych do tego przeznaczonych i specjalnie  

oznakowanych” – czy takie tereny na terenie miasta są, jeśli tak, to gdzie?  

 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Wyjaśniła, że tereny na które można byłoby wypuszczad psy z uwięzi powinny byd 

oznaczone. Jako miasto nie wydzielaliśmy takich terenów, ale gdyby były wydzielone, 

musiałby zostad oznaczone.  

 

 Radny DARIUSZ DUŻMAOSKI 

 W związku  z wypadkami, jakie mały miejsce w ostatnim czasie wystąpił z pisemnym 

wnioskiem do Pana  Burmistrza z pytaniami. Poprosił o udzielnie odpowiedzi.  

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Wyjaśnił, że działania zostały już podjęte. Pierwszym krokiem jest opracowanie 

projektu organizacji ruchu, ale należy pamiętad, że najważniejsze będzie realizowanie 

przepisów. Organizacja ruchu, to ustawienie znaków pionowych i wymalowanie poziomych, 

a wszystko będzie zależed od tego, w jaki sposób uczestnicy ruchu będą respektowali 

przepisy ruchu drogowego. Od czasu wypadku spotkał się już dwa razy z Komendantem 

Powiatowym Policji i rozmawiali na temat poprawy bezpieczeostwa. Korespondencja, jaką 

czytał przed kilkoma minutami Przewodniczący jest następstwem tych rozmów.  

 Przypomniał, że w roku 2007 zostały doświetlone dwa przejście na ul. Sienkiewicza  

w Mławie, co w znaczący sposób poprawiło bezpieczeostwo. Okazuje się jednak,  

że podobnych miejsc, które wymagałyby doświetlenia na terenie miasta nie brakuje. 

Będziemy dążyd do tego, aby punkty, które zostały w piśmie wymienione przez Komendanta 

Powiatowego Policji zostały w najbliższym czasie doświetlone.  
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 Poinformował, że wspólnie z Komendantem przygotowuje się do rozszerzenia 

monitoringu wizyjnego. Ponadto przygotowywana jest akcja edukacyjna nt. przestrzegania 

przepisów oraz prawidłowego  przechodzenia pieszych przez pasy.  

 

 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Nawiązał do tematu bezpieczeostwa. Po tragicznym wypadku, który się zdarzył w oso 

tanich dniach minionego roku mamy realne  cele. Jednym z tych celów jest rozbudowa 

monitoringu. Pan Burmistrz wskazał konkretne lokalizacje, ale chciałby wiedzied, czy były one 

efektem jakiś konsultacji społecznych. Zapytał o to, gdyż jego zdaniem niektóre lokalizacja są  

kontrowersyjne, np. kamera przy Komendzie Policji – ul. Sienkiewicza/ul. Lelewela/  

ul. Reymonta.  Zainstalowanie pierwszych 8 kamer miało na celu tropienie różnych 

przestępstw, typu kradzież czy pobicie, a podczas obrad Komisji Rewizyjnej Komendant 

Straży Miejskiej poinformował, że nie było przypadków, które zostałyby wykryte w związku  

z istniejącym monitoringiem. Nie było przypadku, aby przy pomocy kamer doszło do ścigania 

wykroczeo ruchu drogowego. Są miasta, np. Płock, gdzie przy pomocy kamer dochodzi do 

wykrywania łamania przepisów ruchu drogowego.  

 Podsumowując wypowiedź zapytał, czy rozbudowa monitoringu posłuży w walce  

z wykroczeniami drogowymi? Czy tylko pobiciom i kradzieżom. 

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Przypomniał, że w 2011r. został wykonany pierwszy etap monitoringu wizyjnego 

miasta. Służy on nie tylko ściganiu przestępców, ale również tych, którzy ścigają się po 

ulicach miasta.  

 Mówiąc o systemie monitoringu wizyjnego nie chodzi o nagranie na twardy dysk 

zdarzenia, a później odtworzenie obrazu i stwierdzenie, że sprawcą zdarzenia była osoba 

widoczna na nagraniu. Chodzi tu o stworzenie systemu natychmiastowego reagowania i taki 

system został stworzony. Policja wnioskuje o większą ilośd kamer, aby zwiększyd obszar 

objęty takim dozorem.  

 Budowa monitoringu wizyjnego jest etapowana w oparciu o posiadaną 

dokumentację. Lokalizacja kamer nie była przypadkowa, lecz uzgadniana z fachowcami.  

 W związku z dużym zainteresowanie tematem bezpieczeostwa, jeśli będą kolejne 

spotkania nt. bezpieczeostwa to Pan radny zostanie o nich poinformowany.  
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 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Zapytał, czy będą ścigane wykroczenia drogowe?  

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Poprosił o doprecyzowanie pytania. W jaki sposób mięliby byd ścigani piraci drogowi?  

 

 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Czy przy wykorzystaniu monitoringu będzie się ścigało sprawców wykroczeo 

drogowych?  

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Wyjaśnił, że za wykroczenie uznajemy niewłaściwe parkowanie i cały czas to 

wykorzystujemy. Podobnie jest z przejściami dla pieszych oraz niewłaściwe poruszanie się 

pieszych (przechodzenie przez jezdnię w niedozwolonych miejscach).  

 System monitoringu nie mierzy prędkości pojazdów i nie bardzo rozumie w jaki 

sposób można byłoby wykorzystad go do ścigania kierowców przekraczających dozwoloną 

prędkośd.  

 

 Radny WOJCIECH KRAJEWSKI 

 Nawiązał do wniosku Komendanta Powiatowego Policji dot. doświetlenia przejśd dla 

pieszych na ul. Kopernika i na ul. Sienkiewicza. Przypomniał, że na ul. Sienkiewicza na 

początku roku były potrącenia pieszych. 

 Przedstawił wniosek dalej idący, żeby zrobid przegląd przejśd dla pieszych na terenie 

całego miasta w zakresie oznakowania poziomego i pionowego oraz oświetlenia. Są przejścia 

na ul. Sienkiewicza, które są bardzo dobrze oświetlone, ale na tej samej ulicy są takie, które 

nie są w ogóle oświetlone. Wymienił ulice, które jego zdaniem wymagają interwencji, m.in. 

Powstaoców Styczniowych, Podmiejska, Kościelna.  

 Poprosił, aby dokonad takiego przeglądu i na ile jest to możliwe doświetlid przejścia, 

gdyż dośd wcześnie robi się ciemno.  
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 Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 

 Zapytał, czy wypowiedź radnego należy traktowad jako wniosek i poddad go pod 

głosowanie, czy jako sugestię? 

 

 Radny WOJCIECH KRAJEWSKI 

 Nie jest to wniosek formalny. Jest to prośba. 

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Poinformował, że Komendant Policji przeprowadził już taki przegląd i uznał, że cztery 

przejścia wymagają doświetlenia. Przypomniał, że po doświetleniu przejśd na  

ul. Sienkiewicza, co miało miejsce w 2007r.  okazało się, że inne przejścia są niedoświetlone. 

Podejmowane były próby, aby lampy uliczne skierowad w sposób, który doświetli przejścia. 

Okazało się jednak, że jest to niemożliwe. Oświetlenie powinno byd kierunkowe, skierowane 

na przejście dla pieszych. 

 Zwrócił uwagę, że wszystkie wnioski, czy oczekiwania wiążą się z pieniędzmi. Aby 

spełnid te oczekiwania konieczne byłoby wydanie konkretnych , wcale nie małych pieniędzy. 

Żeby do tego doszło musielibyśmy zdecydowad, z czego zdjąd środki i zrobid przesunięcia  

w budżecie miasta.  

 Do kwestii bezpieczeostwa przywiązuje bardzo dużą wagę, dlatego tak szczegółowo 

przygotowywana jest odpowiedź dla radnego Dużmaoskiego.  

 Uważa, że w mieście są dobre oznakowania, szczególnie dojścia do szkół. Każdego 

roku sprawdzamy, jak przygotowana jest bezpieczna droga do szkoły. Zabezpieczamy tę 

drogę poprzez oznakowanie, malowanie czerwonym kolorem przejśd dla pieszych, aby były 

bardziej wyeksponowane.  

 W pierwszych dniach stycznia zorganizował spotkanie z fachowcami w dziedzinie 

drogownictwa, z inżynierami. Zrobiliśmy tak dużo w kwestii bezpieczeostwa, a pomimo tego 

dziewczyna zginęła. Uczestnicy tego spotkania doszli do wniosku, żeby zwrócid się do Rady 

Miasta o pieniądze na realizację zmiany organizacji ruchu na ul Kopernika. Czy to zapobiegnie 

w przyszłości podobnym wypadkom nie wiemy. Dziś pamiętamy o tej tragedii i dyskutujemy 

na ten temat, ale za kilka tygodni sprawa ta pewnie przycichnie i pojawią się nowe problemy. 

Aby temu zapobiegad wspólnie z Komendantem Policji organizowane będą cykliczne 

spotkania z młodzież na temat bezpieczeostwa.  
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 Poinformował, że działamy w tym zakresie i jeśli pojawią się dodatkowe pieniądze 

poprawa stanu bezpieczeostwa będzie realizowana w pierwszej kolejności. 

 

 Radny WOJCIECH KRAJEWSKI 

 Wie, że wiąże się to z kosztami. Podał przykład przejścia dla pieszych na  

ul. Podmiejskiej: jest tam wzmożony ruch w związku z zamknięciem przejazdu ul. Kościuszki. 

Chodnik jest najpierw po prawej stronie, później po lewej i żeby przejśd na prawą stronę 

trzeba przejśd po przejściu dla pieszych, ale to przejście nie jest w ogóle oświetlone. Byd 

może konieczne byłoby zamontowanie tam dodatkowego słupa.  

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Podziękował za wyeksponowanie tego problemu. Ale Mława nie jest wyjątkiem.  

W całym kraju przejścia dla pieszych są niedoświetlone. Przed kilkoma lat rozpoczęta została 

akcja <Świecę przykładem> za którą otrzymaliśmy wyróżnienie i nagrodę w wysokości 50 tys. 

złotych od Wojewody Mazowieckiego. Zostały zakupione kamizelki odblaskowe  

i prowadzone były konkursy, zorganizowane zostało miasteczko ruchu drogowego. Wyjścia 

grupowe przedszkolaków i uczniów odbywają się teraz w kamizelkach odblaskowych. 

Rowerzyści poruszający się o zmroku nie zawsze mają właściwe oświetlenie ale jeśli mają 

kamizelkę odblaskową, to stają się widoczni dla kierowców. Namawiał, aby poruszając się 

byd zaopatrzonym w odblaski.  

 Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego poinformował, że będziemy to kwestię 

analizowad i szukad pieniędzy. 

 

 Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

 Mieszkaocy ul. Granicznej i ul. Piłsudskiego złożyli pismo w sprawie zabezpieczenia 

przejścia dla pieszych przy ul. Piłsudskiego i ul. Granicznej. Z informacji, jakie otrzymała od 

Pani Naczelnik Urszuli Aptowicz wynikało, że pismo zostało skierowane do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Czy wiadomo już, kiedy przejście to zostanie zabezpieczone?  

 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Wyjaśniła, że ustawienie jakiekolwiek znaku wymaga wszelkich uzgodnieo  

w projekcie organizacji ruchu, szczególnie przy drogach wojewódzkich. Taka procedura 
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wymaga czasu, gdyż należy dokonad uzgodnieo również z Komendą Wojewódzką Policji  

w Radomiu. Najprawdopodobniej wiosną to zakooczenie procedur nastąpi i MZDW będzie 

mógł ustawid właściwe oznakowanie. Podkreśliła, że nie jest to w gestii samorządu.  

  

Ad pkt 17. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 

zakooczył obrady XXV sesji  o godz. 16.05 słowami : 

 

„Z A M Y K A M   O B R A D Y   XXV  S E S J I  R A D Y  M I A S T A” 

 

                                Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

               mgr Leszek Ośliźlok 

P r o t o k o l a n t:  

Dorota Hanna Majewska 

     

 

 

 

 

 

 

 

 


